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صف بندي صريح نظام ســلطه عليه ايران اســامي در ماه هاي اخير 
ترديدي باقي نگذاشته كه انقاب اســامي در مواجهه با قدرت هاي 
سلطه به حساس ترين فراز تاريخ خود رســيده است و ديگر همچون 
دهه هاي گذشته از توهم دشمني استكبار ســخني در ميان نيست، 
بلكه مدعيان توهم گذشته اكنون نسخه تسليم پيچيده و با بزرگنمايي 
تهديدات دشمن، تاش دارند برجام ديگري را البته ننگين تر از برجام 
هسته اي بر مردم ايران تحميل و خود در سايه اين تسليم و مذاكره بدون 

قيد و شرط با امريكا، براي حيات انگلي خود تضميني بيابند. 
اين بار بر خاف دهه 80 كه چهره های شاخص اين جريان در مجلس 
ششــم با 138 امضا رهبری را به پذيرش جام زهر دعوت كرده بودند، 
سخن از تهديد نظامی دشــمن و نگرانی از پيامدهای آن نيست، بلكه 
هدف بزرگنمايی تحريم اقتصادی دشــمن و جريان سازی به عنوان 
سرپل نفوذ دشمن در داخل اســت تا از اين طريق اراده ايستادگی و 
مقاومت را از مردم گرفته و نظام سلطه را چند گام به هدف خود نزديک 
كنند. تأمل در ابعاد اين صحنه، حلقه مفقــوده چگونگی عبور از اين 

شرايط تاريخی است. 
پمپئو، وزير خارجه امريكا هفته گذشته در گفت وگو با شبكه ان بی سی 
با تكرار ادعاهای گذشــته خود در مورد تاش ايران برای دستيابی به 
ساح هســته ای می گويد: »اميدوارم آنها متوجه باشند كه اگر برنامه 
هسته ای خود را توسعه دهند، خشم همه جهان را برخواهند انگيخت.« 
او بافاصله به توصيف خشم مورد نظر خود برآمده و می افزايد كه وقتی 
از خشم صحبت می كنم فكر نكنيد كه منظورم اقدام نظامی است، بلكه 
فشار اقتصادی است كه بر ايران تحميل خواهد شد. پمپئو سخنانش را 
اينگونه تكميل می كند: »من اينجا درباره اقدام نظامی حرف نمی زنم، 
واقعاً اميدوارم كه هيچ وقت چنين مســئله ای اتفاق نيفتد. اين به نفع 

هيچ كس نيست.«
معنای ديگر حرف پمپئو در اولويت نداشتن تهديد نظامی در مواجهه 
با مردم ايــران، نه خواســت و اراده امريكا بلكه نگرانی از پاســخ های 
قدرتمندانه ايران به هرگونه تهديد نظامی است كه وزير خارجه امريكا 
آن را به نفع »هيچ كس« ندانســته و كنار گذاشــته، اولويت امريكا را 
فشار اقتصادی اعام می كند. به عبارتی حفظ و تقويت توان نظامی و 
اقتدار دفاعی كشور در سال های اخير و مصون ماندن آن از چالش های 
سياسی، سبب شده است كه حتی تصور تهديد نيز در ذهن دشمنان 
نظام اسامی خطور نكرده و تمركز آنها بر چالش سازی های اقتصادی 
و سياسی باشد كه متأسفانه در ســال های اخير امكان و ظرفيت نفوذ 

دشمن در آنها افزايش يافته است. 
ريشــه اين امر نيز به تعامات جريان های سياسی در بعد از نيمه دوم 
دهه 70 و به زمانی بازمی گردد كه با طرح پديده حاكميت دوگانه عماً 
اقتدار نظام اســامی را در معرض تجزيه قرار داده و با حوادثی نظير 
فتنه 78 و 88 عامدانه زمينه نفوذ و چالش برانگيزی دشمن را تسهيل و 
روندها به جايی رسيده است كه اكنون در حالی كه قدرت اجرايی كشور 
را در دســت دارند، در مواجهه با راهبرد تشديد تحريم های اقتصادی 
دشــمن و تبديل آن به نارضايتی های اجتماعی و سياسی، متحير و 
نسخه تسليم می پيچند و اين در حالی است كه ظرفيت ها، توان ملی و 
بنيه اقتصادی و انسانی كشور آنچنان بالاست كه در صورتی كه با يک 
»اراده و عزم« همچون عرصه نظامی و دفاع پيوند بخورد، قادر است در 
عين خنثی سازی تهديد و تحريم و فشارهای دشمن، ايران اسامی را 

به قدرت اول اقتصادی منطقه تبديل كند. 
تسری اين ضعف به حوزه های اجتماعی نيز سبب رشد ناهنجاری های 
اجتماعی شــده اســت كه در عرصه های مختلف رشــد آسيب های 
اجتماعی و اخاقی و رشد بدحجابی و بی حجابی نيز آثار آن را می توان 
ديد كه البته آنها هم در تشديد فشارهای دشمن نقش مضاعفی را ايفا 
می كنند.  بر اين اساس آنچه را كه اكنون كشور نيازمند آن است اراده 
و عزم مسئولان اجرايی كشور برای عبور عزتمندانه از اين شرايط است 
كه فراتر از ذخيره ارزی، نيازمند مديرانی با انگيزه، توانمند و باورمند به 
قابليت ها و توان كشور در عبور از اين شرايط است كه البته كشور از اين 
لحاظ فقير نيست و اقتدار و توان دفاعی كشور و يا حتی همين افتتاح 
هفته گذشته پالايشگاه ستاره خليج فارس كه همچون فازهای پارس 
جنوبی نشان دهنده توان كشــور در مقابله با تحريم ها و فشارهاست، 

مظاهری از آن است. 
در اين ميان اما سخنان هفته گذشته سران قوا نويدبخش آغاز تحول 
در اين عرصه است. از عزم رئيس دستگاه قضا در برخورد با اخالگران 
و برهم زنندگان ثبات اقتصادی كشور، آنگاه كه در همايش سراسری 
قوه قضائيه گفت كه »به دولتی ها و غيردولتی ها هشدار می دهيم كه 
حواسشان جمع باشد چون دستگاه قضايی حتماً با مقصران و آنها كه 
دخيل بوده اند برخورد جدی خواهد كرد و اينها نمی توانند بگويند كه ما 
قصدمان اين نبود كه اخال كنيم.« و سخنان رئيس جمهور در همايش 
هم انديشی مديران اجرايی سراسر كشور كه آمادگی دستگاه اجرايی 
را برای مقابله با تحريم ها و فشارهای دشــمن اعام كرد و با تأكيد بر 
اينكه، امريكا را در جنگ اراده ها به زانو در می آوريم، يادآور شد كه در 
برابر امريكا تسليم نمی شويم، عزتمان را حفظ می كنيم و امريكا را به 
زانو درمی آوريم و ملت ايران مثل هميشه سربلند تاريخ خواهند بود و 

زورگويان خواهند فهميد راه غلطی را انتخاب كرده اند. 
آقای روحانی در سخنانی كه تا كنون كمتر از ايشان شنيده بوديم، به 
نيابت از مديران اجرايی كشور يادآور شد كه ما بايد به دنيا نشان دهيم 
سختی و مشكات را تحمل می كنيم و استقالمان را معامله نمی كنيم، 
آزادی مان را معامله نمی كنيم، اساميت نظام را معامله نمی كنيم، اما 
سختی را تحمل می كنيم، با هم و در كنار هم. وی ادامه داد: من امروز 
می گويم كه دولت در خط اول اين مبارزه است. بايد به فكر كارشناسان 
جديد باشيم و از افكار همه استفاده كنيم.  بديهی است كه تحقق اين 
نگاه رئيس جمهور مســتلزم همراهی و باور مديران اجرايی، تغيير در 
تركيب مديرانی است كه از ماه ها قبل دست های خود را در برابر فشار 
دشمن بالا برده و به كارگيری مديرانی جهادی است كه آنگونه كه آقای 
روحانی گفته آماده باشند كه در خط اول از »مين«های دشمن هراس 

نداشته و در برابر متجاوز و زورگو هرگز سر خم نكنند. 

عباس حاجي نجاري

انحصار بازار دان و مرغ ، كابينه دوازدهم را سه كارته كرد 

كارت  زرد خانه ملت به وزير كشاورزي

ســومين كارت زرد مجلــس بــه وزراي 
دولــت دوازدهم ايــن بار به نــام محمود 
حجتي، وزير جهاد كشــاورزي ثبت شــد. 
پيش از اين و در مهرماه ســال گذشــته وزراي 
كشور و رفاه و تأمين اجتماعي از مجلس كارت 
زرد گرفته بودند. محمود حجتي اســفند سال 
گذشته نيز مورد استيضاح قرار گرفته بود كه با 
117 رأی مخالف و 105 رأی موافق توانسته بود، 
با رأی شكننده اي اعتماد مجلس را براي تداوم 

وزارتش به دست آورد. 
روز گذشته و پيش از طرح ســؤال از وزير جهاد 
كشــاورزي، ابتــدا نمايندگان جزئيــات لايحه 
حفاظت از خاك را بررســي كردنــد و در نهايت 
با ماده 7 ايــن لايحه موافقت كردند. بر اســاس 
ماده 7 لايحه حفاظت از خاك هر گونه مطالعات 
خاك شناسی و تناسب اراضي براي كاربري هاي 
مختلف توسط اشــخاص حقوقي دولتي منوط 
به عدم وجود نتايج مورد نظــر مطالعات مذكور 
در مقياس مربوط به تأييد وزارت اســت. وكاي 
ملت همچنين در جريان بررسي لايحه حفاظت 
از خاك، مواد 12 و 13 اين لايحه را پس از بحث 
و بررسي به تصويب رســاندند. به موجب مصوبه 
مجلس، وزارت جهاد كشاورزي و سازمان حفاظت 
از محيط زيســت حســب مورد مكلف شدند با 
همكاري دســتگاه هاي اجرايي ذی ربط نسبت 
به تهيه و اجراي طرح بازسازي خاك در مناطق 
تخريب يافته و آلوده شده ناشي از حوادث طبيعي 
غيرمترقبه اقدام نمايند. در چنين روزي كه لايحه 
حفاظت از خاك در دستور كار مجلس قرار داشت، 
وزير جهاد كشاورزي نتوانست نمايندگان را قانع 

كند و كارت زرد گرفت. 
   چرا بازار دان و مرغ انحصاري است؟

نمايندگان مجلس سپس سؤال ملي جواد كريمي 
قدوسي، نماينده مشهد را از محمود حجتي، وزير 

جهاد كشاورزي مورد بحث و بررسي قرار دادند. 
به گزارش فارس، كريمي قدوسي در اين سؤال از 
وزير جهاد پرسيده بود علت ايجاد انحصار در بازار 

دان و مرغ توســط آقاي مدلل با زير پا گذاشتن 
قانون انحصار چيست؟ 

طي روزهاي گذشته كه موضوع تخصيص ارزهاي 
دولتي 4200 توماني به برخي شركت هاي وارد 
كننده به مسئله داغ تبديل شده است، در خبرها 
آمده بود كه يک شركت فعال در حوزه دام و طيور 

با ارز دولتي، تلفن همراه وارد كرده بود. 
كريمي قدوسي، نماينده مردم مشهد در مجلس 
در جريان سؤالش از محمود حجتي وزير جهاد 
كشاورزي گفت: در سال گذشــته 35 ميليون 
قطعه مرغ تلفات رخ داد و 3 هزار  ميليارد تومان 
خسارت از محل آنفلوآنزاي مرغي متحمل شده 
است. بحث ما مربوط به صنعت دام و طيور است. 
اين صنعت در طول انقاب رشد خوبي داشته، 
اما نكته اي كه بايد به آن توجه داشــت موضوع 
انحصار است كه از شيوه هاي نظام سرمايه داري 
است. وي اضافه كرد: در دنيا شركت هاي بزرگ 
چندمليتي انحصار اقام عمده غذايي را به دست 
گرفته اند؛ مثاً حزب دموكــرات انحصار پنبه و 
حزب جمهوريخــواه در امريكا انحصار ســويا و 
ذرت را در اختيار دارد؛ يكي ســيگار و ديگري 
اســلحه را به صورت انحصاري در دست دارد و 

اين را به دنيا نيز تعميم مي دهند. در اين شرايط 
به شركت هاي كوچک اجازه ورود به عرصه داده 
نمي شود. كريمي قدوسي با بيان اينكه ۶0 درصد 
انحصار ورود نهاده های صنعــت دام و طيور در 
اختيار شخصي به نام »مدلل« است يادآور شد: 
حجم زيادي از ارز دولت به يک فرد داده مي شود 
و اين فرد روز به روز قــدرت پيدا مي كند. امثال 
اينها در اقتصاد نقش پيدا مي كنند و انحصار باعث 
مي شود اينها قيمت گذاري را در دست بگيرند كه 
ضعف وزارت كشاورزي به چشم مي خورد. وي با 
تأكيد بر ضرورت شكست انحصار از سوي وزارت 
كشاورزي گفت:  ما ســال گذشته شاهد تلفاتي 
شــامل 35 ميليون قطعه مرغ در كشور بوديم و 
3 هزار   ميليارد تومان از محل آنفلوآنزا به صنعت 
طيور خسارت وارد شــد و چه كسي پاسخگوي 

اين خسارت است؟
    پاســخ هاي وزير درباره انحصار بازار 

دان و مرغ
محمود حجتي در پاسخ به سؤال مربوط، گفت: 
راهكار ما براي شكستن انحصار حمايت، تقويت 
و آموزش توليدكننده ها است، توليدكننده های 
خرد بايد با اتحاديه ها و تعاوني ها كار كنند، تاش 

ما اين است كه قيمت ها كنترل شده باشد و بايد 
بگويم امــروز قيمت نهاده هــای دامي وضعيت 
مناسب و كم التهاب و بي التهابي دارند اما بالاخره 
كســي كه بخش عمده اي از بازار در اختيارش 
است ممكن است اگر بخواهد بتواند در بازار دخل 

و تصرف داشته باشد. 
به نوشــته فــارس، پيــش از اين وزيــر جهاد 
كشاورزي كه براي پاسخگويي به سؤال مربوط 
در كميســيون كشــاورزي حضــور يافته بود، 
گفته بــود: در ارتباط با دانه هــاي روغني، 90 
درصد اين صنعت در كشــور توسط آقاي مدلل 
سرمايه گذاري شده و يا قباً خريده است و قطعاً 
كسي كه بخواهد دانه هاي روغني هم وارد كند 
بايد به كارخانه روغن كشي ايشان بدهد. حجتي 
همچنين تصريح كرده بود اما در ايجاد انحصار ما 
نقشي نداشته و نداريم. در ارتباط با واردات ذرت 
يا دانه هاي روغني هيچ گونــه محدوديتي براي 
هيچ فردي وجود ندارد و اجازه آن، ميزان، زمان 
ثبت سفارش و فردي كه وارد مي كند هم دست 
ما نيست، ما فقط در فرايند بهداشتي آن هستيم 
و اين طبق قوانين و مقررات است اما به دلايلي كه 
اشاره كردم، آقاي مدلل نقش تعيين كننده دارد 
و حتي ممكن است براي حذف كردن رقبا قيمت 
تمام شــده را پايين تر عرضه كند، در خصوص 
افزايش قيمت هايي كه ايجاد شد عمده آن متأثر 
از افزايش قيمت ارز بوده است. وي همچنين در 
كميسيون كشــاورزي تأكيد كرده است: كاري 
كه دولت مي توانــد انجام بدهد نظارت اســت 
تا قيمت، بيشــتر از ميزان تمام شده نباشد اما 
چون حجم عمليات مالي آقاي مدلل زياد است، 
درواقع هرچه قدر حاشيه سود هم پايين و در حد 
صفر هم باشــد، توانمندي اش روز به روز بيشتر 
مي شود؛ بنابراين راه چاره را حمايت از اتحاديه ها 
و تعاوني هاي استاني مي دانيم و بايد پشتيباني 
كنيم تا نياز خودشان را تأمين كنند و با وابستگي 

كمتر بتوانند روي پاي خودشان بايستند. 
وزير جهاد كشاورزي ديروز نيز در صحن علني 
مجلس در پاسخ به سؤال نماينده مشهد با بيان 
اينكه قيمــت نهاده های دامــي و قيمت طيور 
مناســب اســت و بازار آن كم و بی التهاب است 
درباره ايجاد انحصار در بــازار دان و مرغ گفت: 
كســي كه عمده بازار در اختيارش است ممكن 
است اگر بخواهد و نظارتي بر آن نباشد، در بازار 
دخل و تصرف داشته باشد. حجتي ادامه داد: با 
توجه به حساســيت هاي ارزي كنترل و نظارت 
بازار انجام مي شــود و وظيفه من اين است كه 
تعاوني ها و شــركت هاي توليدكننده را حمايت 
كنم تا بتوانند نهاده ها را وارد كنند. وي ادامه داد: 
در سال 97 شركت پشتيباني امور دام خريدهاي 
لازم را انجام داده هر چنــد كه معتقد به حضور 
شركت دولتي نيستيم.  پس از توضيحات وزير 
نمايندگان مجلس شوراي اسامي با 113 رأی 
موافق، 54 رأی مخالف و  چهــار رأی ممتنع از 
مجموع 198 رأی پاسخ هاي وزير كشاورزي به 

نماينده مشهد را قانع كننده ندانستند. 
اين دومين كارت زرد مجلس به حجتي در سال 
جاري است؛ در اول خردادماه نيز مجلس به دليل 
قانع نشدن از اظهارت وزير جهاد كشاورزي در 
موضوع »نوســانات قيمت گوشت سفيد، قرمز، 
علت عدم صادرات سيب و مركبات، علل كاهش 
تعرفه هاي واردات محصولات كشاورزي« به وي 

كارت زرد داده بود. 

 شکارچی: كشتی امريکايی مواد  سلاح   
شيميايی را به خليج فارس آورده است

سخنگوي ارشــد نيروهاي مسلح 
از توطئــه جديــد امريــكا براي 
توجيه تــداوم حضــور ارتش اين 
كشور در عراق و ســوريه خبر داد. 
به گزارش جوان، سردار سرتيپ پاسدار 
ابوالفضل شــكارچي در گفت وگويي از 
پهلوگيري يک كشتي امريكايي حامل 

مواد شيميايي در سواحل يكي از كشورهاي منطقه خليج فارس خبر 
داد و افزود: اين كشتي به تازگي با اسكورت يک فروند ناوشكن امريكايي 
وارد منطقه شده است. شــكارچي تصريح كرد: بررسي سوابق كشتي 
امريكايي Cape Ray نشان مي دهد اين كشتي در سواحل مناطقي 
همچون عراق و سوريه كه امريكايي ها تاكنون به بهانه استفاده از ساح 
شيميايي دست به اقدامات نظامي زده اند، حضور داشته است. معاون 
فرهنگي و تبليغات دفاعي ستادكل نيروهاي مسلح با بيان اينكه شناور 
امريكايي حامل مواد شيميايي با هدف انتقال اين مواد به بخش هايي 
از عراق و ســوريه وارد منطقه شده اســت، به عواقب احتمالي اقدام 
امريكايي ها هشدار داد و افزود: امريكايي ها پس از تحمل شكست هاي 
پي در پي در جبهه مقاومت اكنون به روش هاي خطرناكي براي تداوم 
حضور در عراق و سوريه متوسل شده اند تا حضور نامشروع خود را در 
منطقه توجيه كنند اين در حالي اســت كه پيش از اين امريكايي ها و 
متحدان منطقه اي آنها با استفاده از چنين روش هايي در ادعاهايي كه 
هرگز ثابت نشد دولت اسد را به حمات شيميايي در شهر دوما در غوطه 

شرقي اين كشور متهم مي كردند. 
افشاي اين خبر نشان مي دهد كه پيش از اين نيز حمات شيميايي 
در مناطقي از عراق و ســوريه با هدايت و طراحي امريكايي ها صورت 
گرفته است. شــكارچي تصريح كرد: اطاعات دقيقي از مشخصات 
كشتي امريكايي از جمله تعداد خدمه و مواد شيميايي حامل آن در 
اختيار است كه در آينده جزئيات و اهداف اين شناور امريكايي منتشر 

خواهد شد. 
 

 قدرداني آيت الله جنتي
 از عملکرد ناجا در برقراري امنيت

دبير شــوراي نگهبان در ديدار رئيس جديد سازمان عقيدتي 
سياســي ناجا گفت: عملكرد فرماندهي و آحاد نيروهاي خدوم 
ناجــا در برقراري نظــم و امنيت اجتماعي قابل تقدير اســت. 
به گزارش ايرنا، آيت الله احمد جنتي در ديدار حجت الاســام ســيد 
عليرضا ادياني، رئيس جديد سازمان عقيدتي سياسي ناجا، توجه ويژه 
به آموزش های عقيدتي و سياسي در نيروي انتظامي را مورد تأكيد قرار 
داد و افزود: وظيفه اصلي سازمان عقيدتي و سياسي ناجا، ارتقاي بصيرت 
ديني و انقابي نيروهاي انتظامي است كه موجب موفقيت بيشتر اين 
نيرو در مأموريت هايش خواهد بود. دبير شوراي نگهبان در پايان براي 
رئيس و كاركنان سازمان عقيدتي سياسي ناجا در اجراي مسئوليت هاي 
خطير خود آرزوي توفيق كرد. حجت الاسام ادياني هم در اين ديدار 
به تشريح وظايف سازمان متبوعش پرداخت. رهبر معظم انقاب روز 
27 خرداد ماه جاري در حكمي حجت الاسام سيد عليرضا ادياني را 
به سمت به رياست سازمان عقيدتي سياسي نيروي انتظامي جمهوري 

اسامي ايران منصوب كردند. 
 

حجت الاسلام مصباحي مقدم خبر داد
بررسي FATF در مجمع تشخيص مصلحت

عضو مجمع تشــخيص مصلحت از بررســي معاهده FATF در 
اين مجمع خبر داد و گفــت: با برگزاري يك جلســه ديگر به 
جمع بندي خواهيم رســيد و موضع گيري رسمي خواهيم كرد. 
حجت الاسام غامرضا مصباحي مقدم، در گفت وگو با رسا، از بررسي 
FATF در مجمع تشخيص مصلحت نظام و تطابق آن با سياست هاي 
كشــور خبر داد و گفت: يک جلســه در هيئت عالــي نظارت مجمع 
تشخيص مصلحت نظام برگزار شده كه بحث مفصل و جدي كرده ايم 
اما اين بحث ها هنوز نهايي نشده است؛ با برگزاري يک جلسه ديگر به 
جمع بندي خواهيم رســيد و موضع گيري رسمي خواهيم كرد. عضو 
مجمع تشخيص مصلحت نظام درباره موضوعاتي كه در اين جلسات 
 FATF مورد بررسي قرار مي گيرد، اظهار داشت: چندين مسئله درباره
مطرح است، از مهم ترين مسائل اين است كه عضويت در FATF اقتضا 
مي كند كه اطاعات مالي مربوط به دادوستدهايی كه در نظام بانكي، 
بيمه ها، صندوق هاي قرض الحســنه و مانند اين ها انجام مي گيرد را 
براي ديگران افشا كنيم. وي ادامه داد: اين افشاي اطاعات به شرطي 
بی اشكال است كه اطاعات محرمانه اي نداشته باشيم؛ كه واضح است 
مقداري از اين اطاعات محرمانه اســت و در مرحله بعد اين اطاعات 
را در اختيار كســاني قرار مي دهيم كه درصدد نابــودي اقتصاد ايران 
هســتند و دائماً طرح هايي عليه ملت ايران، به ويژه اقتصاد اين كشور 
به كار مي گيرند. مصباحي مقدم حمايــت از احزاب و جمعيت هايي 
را كه با استعمارگران يا ضد اشــغالگري مبارزه مي كنند، طبق قانون 
اساسي از وظايف جمهوري اسامي دانســت و تصريح كرد: ما از اين 
وظيفه خود كوتاه نخواهيم آمد؛ حمايت سياسي، اقتصادي و حتي در 
مواردي نظامي از مبارزان با استعمار و اشغال از وظايف ما است كه اگر 
بخواهيم اطاعات مالي مربوط به اين حمايت ها را در اختيار آنها قرار 
دهيم با دست خود اهرمي براي فشار بيشتر بر اين ملت در اختيارشان 

قرار داده ايم. 
عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام از پيشنهاد FATF به منظور حذف 
قانون مبارزه با پولشويي مصوب مجلس شــوراي اسامي خبر داد و 
افزود: چنين فشارهايي براي ما قابل قبول نخواهد بود؛ در صورتي كه 
چنين فشارهايي را بر ما وارد نكنند عضويت در FATF مانعي ندارد اما 
در غير اين صورت عضويت در آن براي ما قابل قبول نيست. وي افزود: 
البته هزينه همكاري نكردن با آنها اين است كه ايران را در ليست سياه 
كشورهايي قرار مي دهند كه داراي ريسک بالا و بسيار خطرناك براي 
سرمايه گذاري اســت، ما در مجمع تشخيص اين مســائل را بررسي 
مي كنيم كه آيا پيوستن به FATF و پيمان پالرمو ضرورت دارد يا خير. 
مصباحي مقدم در پاسخ به اينكه برخي دولتمردان ادعا مي كنند كه 
لوايح چهارگانه دولت ربطي به FATF ندارد، آيا اين ادعا صحت دارد؟ 
تصريح كرد: هرگز چنين نيست در FATF تصريح شده است كه شما 
بايد به ساير پيمان هاي مربوطه بپيونديد، البته توصيه كرده است ولي 

توصيه هاي آنها بعداً قابل بازخواست خواهد بود. 
 

     ايرنا: رئيس جمهور در صدر يک هيئت بلندپايه سياسي و اقتصادي 
به دعوت رسمي رؤساي جمهوري سوئيس و اتريش، امروز به اين دو 

كشور اروپايي سفر مي كند. 
     فارس: حداد عادل، عضو ارشــد جبهه مردمــي نيروهاي انقاب 
اســامي: با اينكه منتقد دولت بوده ايم، امروز براي حل مشــكات 
داخلي، در مقابل دشمن خارجي در كنار دولت هستيم؛ به شرط آنكه 

رئيس جمهور نيز به سخناني كه گفته است عمل كند. 
     مهر: تفاهمنامه همكاري بين وزارت دفاع و ســازمان اوقاف و امور 
خيريه در جهت توسعه و ترويج فرهنگ وقف در حوزه دفاع و امنيت و 

علم و فناوري به امضا رسيد. 

محاكمه يکي از متهمان 
اصلی حوادث  خيابان پاسداران

جلسه محاكمه يكي از متهمان حوادث خيابان پاسداران در دادگاه 
انقلاب برگزار شد. 

به گزارش ايسنا، دادگاه رســيدگي به اتهامات يكي از ليدرهاي اصلي 
اغتشاشــات خيابان پاســداران با هويت )الف. ص( به رياست قاضي 
صلواتي برگزار شد. برخي اتهامات متهم شامل اجتماع و تباني به قصد 
جرم عليه امنيت ملي، فعاليت تبليغي عليه جمهوري اسامي ايران، 
تحريک مردم به درگيري، اخال در نظم عمومي با توطئه قبلي و نشر 
اكاذيب مي باشد. متهم از گردانندگان اصلي سايت مجذوبان نور و از 
ليدرهاي ايجاد پست غيرقانوني ايست و بازرسي در خيابان پاسداران 
و ايجاد رعب و وحشت بين مردم بوده است. نماينده دادستان در اين 
جلسه گفت: متهم در جمع اغتشاشگران قصد خودسوزي داشته است 
كه سايرين جلوي وي را مي گيرند. وي گفته 10 دی ماه در كرج مشغول 
كار بودم كه شنيدم عده اي را به زندان اوين آورده اند، به تهران آمدم و 

چهار روز جلوي زندان بودم و چماق حمل مي كردم.  

ژه
وی

انتقادقوچانيازشكوريراد:»پوپوليست 
نباشيد«

ســردبير روزنامه ســازندگي، ارگان حزب كارگزاران با 
انتقاد از اظهــارات اخير دبيركل حــزب اتحاد ملت، اين 
حزب را جناح چپ تندرو دانسته و گفته كه آنها به مواضع 

پوپوليستي روي آورده اند. 
اخيراً علي شــكوري راد، دبيركل حزب اتحــاد ملت در 
همايش خانه احزاب خواستار رفع حصر سران فتنه شده 
و گفته بود »مــا در برابر يک قحطي قــرار داريم. اگر آن 
خشكسالي هفت ســاله اي كه در آن رؤيا بود، الان پيش 
روي ما هست، ما بايد يوسف مان را از حصر بيرون بياوريم و 
عزيز بداريم و با او مشورت كنيم. كارها را به او بسپاريم و از 
او بخواهيم كه بيايد و در اين شرايط كمک كند... « منظور 
وي از يوسف، ميرحسين موسوي بوده و براي حل مشكات 

كشور مي خواهد كه امور مملكت را به وي بسپارند!
محمد قوچاني كه عضو شوراي مركزي حزب كارگزاران 
است، در سرمقاله روز گذشــته روزنامه كارگزاران با تيتر 
»رفيق نيمه راه نباشيم« از چپ  و راســت افراطي انتقاد 
كرده و مي نويسد كه »اين چپ هاي تندرو فضاي سياسي 
را با فضاي مجازي اشتباه گرفته و به مواضع پوپوليستي 
روي آورده   اند... استفاده از تعابير رومانتيک مانند يوسف، 
چاه و سپردن كليد كشور به دست يوسف، نه تنها كمكي 
به حل مسئله حصر نمي كند، بلكه اراده سياسي براي حل 
مســئله حصر را كند كرده و موجبات بدبيني حاكميت و 

دولت به خواست جبهه اصاحات را فراهم مي سازد. «
او در ادامه نتيجه اين نوع ســخن گفتن را »كاســتن از 
اهميت و موقعيت مقام رياست جمهوري به عنوان منتخب 
ملت و مظهــر جمهوريت« بر مي شــمرد و ادبيات امثال 
شكوري راد را احياي تندروي در بين جناح چپ مي بيند و 
مي نويسد: »چپ افراطي دوباره احيا شده است. اين جناح 

كه حيات سياسي خود به عنوان يک تشكيات قانوني را 
مديون دولت روحاني است و در مديريت مياني دولت هم 

دوباره زنده شده ... «
حزب اتحاد ملت در سال 94 و بعد از روي كارآمدن حسن 
روحاني تأسيس شد. اكثر شــوراي مركزي اين حزب را 
همان اعضاي حزب منحله مشــاركت و سازمان منحله 
مجاهدين انقاب اسامي تشكيل مي دهند. دو ارگاني كه 
در سال 88 به دليل نقش آفرينی در فتنه با حكم قضايي 

منحل اعام شدند. 
قوچاني در ادامه بار ديگر با اشاره به طرح نام ميرحسين 
موسوي براي حل مشكات كشور توســط شكوري  راد 
انتقاد كــرده و مي نويســد: »طرح نام ايشــان براي حل 
مشكات كشور ساده كردن صورت مسئله و در غلتيدن به 
سطحي از شعارزدگي است كه معلوم نيست خود ايشان 
هم از اين طرح حمايت كنند... مهم ترين آسيب گسترش 
فضاي مجازي و دموكراتيزه شدن عرصه سياسي ايران، در 

غلتيدن به پوپوليسم چپ و راست است... «

سریعالقلمتوقعاتبرجاميظریفو
روحانيرااشتباهخواند

محمود سريع القلم كه در زمان رياست حسن روحاني بر 
مركز تحقيقات استراتژيک رياست جمهوري، مشاور وي 
بود، اخيراً درباره برجام گفته است: »همزمان با مذاكرات 
ايران و قدرت هاي جهاني، فضايي در كشــور ايجاد شد 
كه مي گفت اگر برجام شــكل بگيرد، تحريم ها برداشته 
مي شود، سرمايه گذاري خارجي فوراً شروع مي شود و همه 
مشكات حل خواهد شد. اين تصور از برجام از ابتدا اشتباه 
بود... وزارت خارجه به گونه ای وانمود كرد كه انگار با برجام 

همه مسائل حل خواهد شد و اين اشتباه بود.«
او با اشاره به نقش يهوديان در سياستگذاري كان دولت 

امريكا، مي گويد: »موضوع هسته اي براي غرب مهم است 
نه به خاطر اهميت خود موضوع هســته اي بلكه به دليل 
امنيت اســرائيل. پاكســتان امروز يک قدرت هسته اي 
است و گفته مي شــود حدود 80 كاهک هسته اي دارد، 
اما كسي با پاكســتان كاري ندارد. چرا؟ چرا حضور ما در 
منطقه حساسيت زا مي شود اما حضور عربستان و تركيه 
و در مرتبه بعدي مصر در منطقه حساسيت زا نمي شود؟ 
80 ،90 درصد كانون اختافات ما با امريكا و به تبع آن با 
غرب، موضوع اسرائيل و لابي يهوديان امريكا است. اين يک 
واقعيت است كه ما بايد در محاسبات مان در نظر بگيريم. 
ساده انگارانه بود كه تصور مي كرديم اگر در مسئله هسته اي 
با امريكا توافق كنيم، امريكايي ها اعم از خزانه داري و كاخ 
سفيد و كنگره امريكا ديدگاه شــان را نسبت به ما تغيير 
مي دهند و تحريم ها تخفيف پيــدا مي كند، اين ديدگاه 

رومانتيک شايد ناشي از فقدان شناخت  امريكا بود. «  
سريع القلم در حالي به موضوع ضعف شناخت امريكا اشاره 
مي كند كه مســئول تيم مذاكره كننده هسته اي ايران در 
مذاكرات منجر به برجام، ظريف بود كه چند دهه متوالي 
ساكن امريكا بوده اســت  و همواره فخر حضور در امريكا و 

شناخت غرب و بلد بودن زبان ديپلماسي را فروخته اند. 
سريع القلم موضوع مذاكرات ايران و اروپا را هم مورد اشاره 
قرار داده است و با بيان اينكه حدود 20 سال است كه اين 
تخيل در دستگاه ديپلماسي ما وجود دارد كه مي توانيم اروپا 
را از امريكا جدا كنيم، تصريح كرده است: »ما نمي دانيم كه 
اقتصاد، سياست، امنيت و فرهنگ اروپا و امريكا چقدر به هم 
پيوسته است؟ ارقام تجارت بين اروپا و امريكا را بايد مطالعه 
كنيم تا متوجه شويم كه سياست اروپا و امريكا را نمي توان 
از هم جدا كرد. حتي روســيه هم نتوانسته سياست اروپا و 
امريكا را از هم جدا كند و بالطبع ما هم در ظرفيتي نيستيم 

كه بتوانيم چنين تأثيري بگذاريم. «

 نماي نزديك

    زبان نيش و كنايه در شأن نظام نيست
 نطق ميان دســتور نماينده مسيحيان آشــوري و كلداني ايران در مجلس شوراي اسامي 
درباره نيش و كنايه هاي برخي دولتمردان و سياستمداران از نكات قابل تأمل در خانه ملت 
بود. يوناتن بت كليا در نطق ميان دستور خود گفت: با تأسف زبان امروز برخي از دولتمردان و 
سياستمداران ما زبان كنايه و بعضی نيش هاي تند شده است و هر يک از تريبون خود ديگري 
را به كنايه خطاب مي كنند كه اين زيبنده نظام جمهوري اسامي و مسئولان و دست اندركاران 
آن نيست و زبان كنايه جز ايجاد بحران حاصلي ندارد. نماينده مسيحيان آشوري و كلداني 
ايران در مجلس شوراي اسامي اظهار داشــت: رهبر معظم انقاب اسامي خود همواره با 
شفافيت و صراحت مسائل و مشكات مملكت را مطرح مي كند كه اين مي تواند فصلي روشن 
براي خطاب و رودررويي مسئولان با يكديگر باشد. لازم است كليه تريبون هاي كشور بدون 

اغماض و امتياز و قانونمند به صاحبان آنها مسئول و پاسخگو باشند. 


